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v tomto čísle:
• Z obecního úřadu

• Volby prezidenta republiky

• Sociální okénko

• Školáček

• Z činnosti spolků

• 5 otázek pro prvňáčky
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Krojovaný ples KrumvířKrojovaný ples Krumvíř
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Josefský koštJosefský košt
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Dětský maškarní plesDětský maškarní ples
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Z OBECNÍHO ÚŘADU

29.12.2022
Zapisovatel: Jana Komosná
Ověřovatelé: Ing. Radim 
Heča, Ing. Miroslav Ledahu-
dec

Přítomni: dle prezenční listiny – 12 pří-
tomných
Bod č. 1.
Inventarizace obecního majetku za 
rok 2022, složení inventarizačních 
komisí
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- INVENTARIZAČNÍ KOMISE:
Předseda: Ing. Petra Foretníková
Členové inventarizační komise:
- Členové: Jaroslav Komosný, Hana 

Jakubčíková
- Dílčí inventarizační komise:
Základní škola a Mateřská škola: 

Martin Valihrach, Mgr. Ivana Lexo-
vá

Obecní úřad, knihovna: Bc. Petra 
Winklerová, Alena Šidlíková, Jana 
Komosná

Hasiči: Lukáš Kobylka, Ondřej Něme-
ček

Kulturní dům, objekt na stadioně 
a tělocvična: Romana Boháčová, 
Mgr. Ondřej Luskač

Místní hospodářství: Jaroslav Hra-
bec, Petr Boháč.

Usnesení č. 37/22/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje in-

ventarizaci majetku obce Krumvíř 
a složení inventarizačních komisí 
na rok 2022.

Hlasování č. 3.:
Pro 12: Jaroslav Komosný, Mgr. Ond-
řej Luskač, Ing. Miroslav Ledahudec, 
Jaroslav Hrabec, 
Zdeněk Luskač, Ing. Radim Heča, 
Bc. Petra Winklerová, Martin Vali-
hrach, Tomáš Vostřák, Mgr. Ilona Zá-
rubová, Martin Hrabec, Vojtěch Veselý.
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 2.
Dodatek č. 2 k Příkazní smlouvě ze 
dne 19.12.2016 č. 2016-M-093 s fi r-
mou Alatere 
Profi  s.r.o. (dotace na ČOV a kana-
lizaci)
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- jde pouze o aktualizaci smlouvy 

s fi rmou Alatere Profi  s.r.o. Žádá se 
o dotace z jiné výzvy. 

Z jednání OZ KrumvířZ jednání OZ Krumvíř
Usnesení č. 38/22/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje 

Dodatek č. 2 k Příkazní smlouvě 
ze dne 19.12.2016 č. 2016-M-093 
s fi rmou Alatere Profi  s.r.o. (dota-
ce na ČOV a kanalizaci).

Hlasování č. 4.:       
Pro 12: Jaroslav Komosný, Mgr. Ond-
řej Luskač, Ing. Miroslav Ledahudec, 
Jaroslav Hrabec, Zdeněk Luskač, 
Ing. Radim Heča, Bc. Petra Winklero-
vá, Martin Valihrach, Tomáš Vostřák, 
Mgr. Ilona Zárubová, Martin Hrabec, 
Vojtěch Veselý.
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 3.
Příkazní smlouva s fi rmou Alatere 
Profi  s.r.o. (Žádost o dotace z nové 
výzvy)
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- jde o smlouvu s fi rmou Alatere 

Profi  s.r.o. na žádost o dotace 
z nové výzvy OPŽP 2021-2027. 
Od zpracování žádosti o dotaci až 
po přiznání dotace.

Usnesení č. 39/22/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje 

Příkazní smlouvu s fi rmou Alate-
re Profi  s.r.o. na žádost o dotace 
z nové výzvy OPŽP 2021-2027.

Hlasování č. 5.:       
Pro 12: Jaroslav Komosný, Mgr. Ond-
řej Luskač, Ing. Miroslav Ledahudec, 
Jaroslav Hrabec, Zdeněk Luskač, 
Ing. Radim Heča, Bc. Petra Winklero-
vá, Martin Valihrach, Tomáš Vostřák, 
Mgr. Ilona Zárubová, Martin Hrabec, 
Vojtěch Veselý.
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 4.
Dodatek č. 2 Smlouvy o dílo č. 02-
0778 s VHS Břeclav s.r.o. na „Ka-
nalizace a ČOV Krumvíř“
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- jde o navýšení rozpočtu o 15 044 

000,-Kč s DPH. Stavební dozor se-
škrtal navýšení cca o 2 500 000,-
Kč méně. Tedy cca 10 000 000,-Kč 
bez DPH. Jde o vícepráce – sou-
běžná kanalizace na hlavní silnici, 
problémová vrstva betonu, atd.

Jaroslav Hrabec – na dotaci to vliv 
nemá?

Jaroslav Komosný – na dotaci to vliv 
nemá. S tím se počítá.
Mgr. Ilona Zárubová – tyto vícepráce 
jdou fi nančně za Obcí?
Jaroslav Komosný – ano, fi nancuje 
je Obec.
Mgr. Ilona Zárubová – byly chyby 
v projektech, nešla vymoct spolu-
účast na sumě za vícepráce?
Ing. Miroslav Ledahudec – podepsali 
smlouvu za určitých podmínek. Tře-
ba by to šlo.
Jaroslav Komosný – dohodne schůz-
ku s dodavatelem, projektanty a sta-
vebním dozorem.
Martin Valihrach – jde o vícepráce již 
na hotové věci?
Jaroslav Komosný – jde o vícepráce 
na hotovém i ještě na nehotovém. 
Kontroloval to stavební dozor a au-
torský dozor. Půjde o výměnu 2/3 
zeminy. Stávající zemina se nebude 
provápňovat, je to riskantní. Domlu-
vili se na tom projektanti s geology.
Martin Valihrach – poslední schůze 
s projektanty byla v létě. Hlavní kriti-
ka je na ně. Slíbili, že projekty opraví 
a nic se neděje. Další schůzka s nimi 
nebyla.
Jaroslav Komosný – jde o zdlouha-
vou věc. Opravený projekt musí pro-
jít přes úřady. 
Martin Valihrach – zjistit zda se dá 
dělat něco s cenou. Zdá se, že jsou 
příliš vysoké. Zjišťoval si ceny. Poře-
šit jednotkové ceny! Špatně udělaný 
beton, když mrzlo. Budou to muset 
opravit!
Jaroslav Komosný – požadovala 
to po nich SÚSka. Měli by vědět, 
že když mrzne, tak se nebetonuje. 
Na příštím zasedání zastupitelstva 
bude účasten dodavatel, projektanti 
a stavební dozor. Příští zasedání cca 
v polovině ledna 2023. Zdůvodnění 
cen! Měla by se dodržovat vysoutě-
žená cena díla, ale bohužel ceny šly 
nahoru.
Martin Valihrach – bude požadovat 
vysvětlení projektantů.
Jaroslav Komosný – každé pondělí 
probíhá kontrolní den. Pokaždé pro-
jektanti nejsou účastni.
Ing. Radim Heča – projektanti by 
mohli pomoct na straně dodavatele 
se snížením cen.
Tomáš Vostřák – čerpal se již úvěr?
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Hana Jakubčíková – ano, čerpal. Bylo 
již vyčerpáno 26 000 000,-Kč. Vše fak-
tury VHS Břeclav. Ještě máme fa na 
10 000 000,-Kč splatnou v lednu 2023.
- ve 20:00h se dostavila zastupi-

telka

Bod č. 5.
Rozpočet Obce Krumvíř na rok 2023. 
Dotace místním spolkům 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Návrh rozpočtu obce Krumvíř na 

rok 2023 byl zveřejněn na úřední 
a elektronické úřední desce dne 
25.11.2022.

- Ve výdajích rozpočtu ponížit položku 
3117 z navržených 1 700 000,-Kč 
na 1 450 000,-Kč (o 250 000,-Kč 
méně). Radou obce byl schválen 
provozní příspěvek ZŠ a MŠ Krum-
víř ve výši 1 450 000,-Kč

 Ve výdajích rozpočtu navýšit polož-
ku 3412 z navržených 50 000,-Kč na 
90 000,-Kč (o 40 000,-Kč více). 
Žádost o dotaci Sportovní aka-
demie Kyjov z. s. – schváleno
40 000,-Kč

 Ve výdajích rozpočtu navýšit polož-
ku 6402 z navržených 6 000,-Kč na 
10 000,-Kč (o 4 000,-Kč více). Jed-
ná se o vratky dotací na volby.

- V příjmech rozpočtu přibyla polož-
ka 4222 Investiční přijaté transfery 
od krajů ve výši 10 000 000,-Kč. 
Jde o dotaci od JMK na Kanalizaci 
a ČOV Krumvíř.

Příspěvky pro místní organizace na 
rok 2023
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
Žádosti o příspěvky pro místní organi-
zace:
- Spolek Pro muzeum – 80 000,-Kč
- SK Krumvíř, z. s. – 650 000,-Kč
- Sportovní akademie Kyjov z.s.

– 60 000,-Kč

Jaroslav Komosný – Spolek pro mu-
zeum žádá o dotaci na dokončení 
oprav podlahy po dřevomorce, čin-
nost a akce pro veřejnost.
Ing. Radim Heča – předkládá vyúčto-
vání? Není příznivcem krácení dota-
cí.
Hana Jakubčíková – ano, vyúčtování 
dává.
Tomáš Vostřák – vyúčtování již bylo 
přineseno?
Hana Jakubčíková - ano, bylo.
Jaroslav Hrabec – jaká je na muzeu 
návštěvnost?

Bc. Petra Winklerová – lidé tam cho-
dí. Vstupné nízké versus náklady.
Tomáš Vostřák – je pro 80 000,-Kč.
Jaroslav Hrabec – dotace pro SK 
Krumvíř bude použita na údrž-
bu a provoz – rekonstrukce  hrací 
plochy fotbalového hřiště a areá-
lu. Bude zbudováno nové oplocení 
hřiště. Výročí 100. let – bude cca
2 denní akce.
Mgr. Ilona Zárubová – oplocení se 
bude ještě projednávat na zastupitel-
stvu?
Jaroslav Hrabec – oplocení hřiště ne-
bude umístěno na obecním pozemku. 
Půjde o ohlášení stavby.
Ing. Radim Heča – nákres oplocení 
bude předložen.
Jaroslav Komosný – pan Pintera vede 
v tělocvičně kroužek pro místní děti 
s názvem Děti v pohybu.
Ing. Radim Heča – navrhuje 40 000,-Kč, 
vyplacení pololetně (jako školní rok)
Bc. Petra Winklerová – diví se, že 
žádá o dotaci, když vybírá od dětí pe-
níze za cvičební lekce.
Ing. Radim Heča – kolik žádá v jiných 
obcích? Vede děti k pohybu.
Jaroslav Komosný – nemá zjištěno. 
Částka 40 000,-Kč bude vyplacena 
pololetně (jako školní rok) z důvodu 
začínající činnosti sportovních aktivit 
pro děti a jde o nemístní spolek.

Usnesení č. 40/22/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Ve-

řejnoprávní smlouvu mezi Obcí 
Krumvíř a Spolkem Pro muzeum na 
částku 80 000,-Kč.

Hlasování č. 6:       
Pro 13: Jaroslav Komosný, Mgr. Ond-
řej Luskač, Ing. Miroslav Ledahudec, 
Jaroslav Hrabec, Zdeněk Luskač, 
Ing. Radim Heča, Lukáš Kobylka, 
Mgr. Ilona Zárubová, Martin Vali-
hrach, Mgr. Michaela Procházko-
vá, Martin Hrabec, Vojtěch Veselý,
Ing. Petra Foretníková.
Proti 0, Zdržel se 0

Usnesení č. 41/22/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Ve-

řejnoprávní smlouvu mezi Obcí 
Krumvíř a SK Krumvíř, z.s. na část-
ku 650 000,-Kč.

Hlasování č. 7:       
Pro 13: Jaroslav Komosný, Mgr. On-
dřej Luskač, Ing. Miroslav Ledahu-
dec, Jaroslav Hrabec, Zdeněk Lus-
kač, Ing. Radim Heča, Lukáš Kobyl-
ka, Mgr. Ilona Zárubová, Martin Va-

lihrach, Mgr. Michaela Procházko-
vá, Martin Hrabec, Vojtěch Veselý,
Ing. Petra Foretníková.
Proti 0, Zdržel se 0

Usnesení č. 42/22/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje Ve-

řejnoprávní smlouvu mezi Obcí 
Krumvíř a Sportovní akademií 
Kyjov z. s. na částku 40 000,-Kč.

Hlasování č. 8:       
Pro 13: Jaroslav Komosný, Mgr. Ond-
řej Luskač, Ing. Miroslav Ledahudec, 
Jaroslav Hrabec, Zdeněk Luskač, 
Ing. Radim Heča, Lukáš Kobylka, 
Mgr. Ilona Zárubová, Martin Vali-
hrach, Mgr. Michaela Procházko-
vá, Martin Hrabec, Vojtěch Veselý,
Ing. Petra Foretníková.
Proti 0, Zdržel se 0

Došlo ke změně:
• položka 3117 první stupeň základ-

ních škol byla změněna částka z
1 700 000,-Kč na 1 450 000,-Kč

• položka 3412 sportovní zařízení 
v maj. obce byla změněna částka 
z 50 000,-Kč na 90 000,-Kč

• položka 6402 fi nanční vypořádání 
byla změněna částka z 6 000,-Kč 
na 10 000,-Kč 

• položka 4222 investiční přijaté 
transfery od krajů byla přidána ve 
výši 10 000 000,-Kč

Celkové výdaje Rozpočtu Obce 
Krumvíř na rok 2023 tedy činí
71 310 000,-Kč, celkové příjmy Roz-
počtu Obce Krumvíř na rok 2023 
tedy činí 31 612 000,-Kč a Financo-
vání 39 698 000,-Kč. V rámci Roz-
počtu Obce Krumvíř na rok 2023 je 
schválen sociální fond Obce. Viz. 
příloha zápisu.

Usnesení č. 43/22/Z 5
- Zastupitelstvo obce schvaluje 

Rozpočet obce Krumvíř na rok 
2023. Podmínka vyúčtování za 
předešlý rok. Jinak se dotace ne-
vyplatí.

Hlasování č. 9:       
Pro 13: Jaroslav Komosný, Mgr. Ond-
řej Luskač, Ing. Miroslav Ledahudec, 
Jaroslav Hrabec, Zdeněk Luskač, 
Ing. Radim Heča, Lukáš Kobylka, 
Mgr. Ilona Zárubová, Martin Vali-
hrach, Mgr. Michaela Procházko-
vá, Martin Hrabec, Vojtěch Veselý,
Ing. Petra Foretníková.
Proti 0, Zdržel se 0
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23.2.2023 
Zapisovatel: Jana Komosná
Ověřovatelé: Jaroslav Hra-
bec, Martin Valihrach
Přítomni: dle prezenční listi-

ny – 10 přítomných

Bod č. 1.
Smlouva o zajištění fi nancování sys-
tému IDS JMK 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o smlouvu s JMK spočívající 

v zabezpečení podmínek pro zajiš-
tění fungování IDS JMK a v zajiště-
ní dopravní obslužnosti Obce a zá-
vazek Obce poskytnou do rozpočtu 
JMK fi nanční prostředky k fungo-
vání IDS JMK. Výše příspěvku je 
123 000,-Kč. Jde o koordinování 
systému IDS JMK přes společnost 
KORDIS.

- Podobnou smlouvu už jsme tu jed-
nou měli, ale původně byla část-
ka 50,-Kč na občana, teď to dělá 
100,-Kč na občana. Obec Krumvíř 
je na trase autobusové dopravy. Ni-
kdy se nepřispívalo. 

Lukáš Kobylka – mohlo by dojít k tomu, 
že k nám nebudou zajíždět autobusy 
z Bohumilic.
Tomáš Vostřák – v zájmu solidarity 
a zachování autobusové dopravy by 
byl pro.
Bc. Petra Winklerová – taky pro.

Usnesení č. 3/23/Z 1
- Zastupitelstvo obce schvaluje 

Smlouvu o zajištění fi nancování 
systému IDS JMK mezi Jihomorav-
ským krajem a Obcí Krumvíř.

Hlasování č. 3.:       
Pro 10: Jaroslav Komosný, Ing. Mi-
roslav Ledahudec, Jaroslav Hrabec, 
Zdeněk Luskač, Bc. Petra Winklero-
vá, Martin Valihrach, Tomáš Vostřák, 
Mgr. Michaela   Procházková, Lukáš 
Kobylka, Mgr. Ilona Zárubová.
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 2.
Dodatek č. 2 Smlouvy o dílo č. 02-
0778 s VHS Břeclav s.r.o. na „Kanali-
zace a ČOV Krumvíř“
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Dodatek č. 2 byl upraven JUDr. An-

drýskem. VHS Břeclav s úpravou 
souhlasí. V úterý 21.2.2023 proběh-
lo pracovní ZO s fi  VHS. Nakonec 
se podařilo sumu víceprací srazit 
alespoň o 500 000,-Kč. Jde ale 
bohužel o úplné minimum. Částka 
bude k dobru pro další práce.

Lukáš Kobylka -  tato částka se vy-
čerpá na stoce pod humny na přečer-
pávačce.
Jaroslav Komosný -  projektanti do-
dělávají projekt stavby pod humny 
a přečerpávačky. Určitě se bude 
schvalovat Dodatek č. 3.
Lukáš Kobylka – do té doby nebude 
fi rma pokračovat v pracích?
Jaroslav Komosný – zatím pokračo-
vat nebudou. Nemají trubky.
Zdeněk Luskač – jak dlouho budou 
stát? Je pravda, že kdyby byla zima 
jak má být, tak by nedělali.
Jaroslav Komosný – než se schválí 
Dodatek č. 3 a až budou mít trubky. 
Dotace na ČOV je schválená. Je to 
vyvěšeno na stránkách OPŽP. Výše 
Dotace bude 105 000 000,-Kč. My-
slel, že bude VHS Břeclav stavět ve 
větší míře, hodně dělají subdodava-
telé.
Tomáš Vostřák – je třeba ocenit sna-
hu členů zastupitelstva o snížení 
sumy za vícepráce. 

Usnesení č. 4/23/Z 1
- Zastupitelstvo obce schvaluje Do-

datek č. 2 Smlouvy o číslo č. 02-
0778 mezi Obcí Krumvíř a fi  VHS 
Břeclav s.r.o. na akci „Kanalizace 
a ČOV Krumvíř“.

Hlasování č. 4.:       
Pro 10: Jaroslav Komosný, Ing. Mi-
roslav Ledahudec, Jaroslav Hrabec, 
Zdeněk Luskač, Bc. Petra Winklero-
vá, Martin Valihrach, Tomáš Vostřák, 
Mgr. Michaela Procházková, Lukáš 
Kobylka, Mgr. Ilona Zárubová.
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 3.
Rozpočtové opatření č. 2/2023
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Rozpočtové příjmy se zvyšují

z 31 681 400,-Kč na 31 863 200,-Kč
- Rozpočtové výdaje se zvyšují

z 71 374 200,-Kč na 72 265 100,-Kč
- Financování je 40 401 900,-Kč

Tomáš Vostřák – kdo je teď dodavatel 
elektřiny?
Jaroslav Komosný – společnost 
Elyn. Dodavatel plynu je společnost 
Pražská plynárenská.
Martin Valihrach – teď jsme na spo-
tu?
Jaroslav Komosný – ano, máme 
spotové ceny.

Usnesení č. 5/23/Z 1
- Zastupitelstvo obce schvaluje 

Rozpočtové opatření č. 2/2023.

Hlasování č. 5.:       
Pro 10: Jaroslav Komosný, Ing. Mi-
roslav Ledahudec, Jaroslav Hrabec, 
Zdeněk Luskač, Bc. Petra Winklero-
vá, Martin Valihrach, Tomáš Vostřák, 
Mgr. Michaela Procházková, Lukáš 
Kobylka, Mgr. Ilona Zárubová.
Proti 0, Zdržel se 0

Dotazy, podněty a připomínky
Marcel Němeček – chtěl by pořešit 
jejich ulici. Rozkopaná celá ulice, 
když prší, teče tam blátivá kašička. 
Chtěl by poprosit o opravu.
Jaroslav Komosný – ano, je to tam 
hrozné. Natočil to na video a zaslal 
VHS. Dělala to tam fi rma EVT. Je 
potřeba, aby zemina sedla. Bude se 
snažit, aby to uvedli do zpevněného 
stavu.
Lukáš Kobylka – až budou pracov-
níci VHS tady, tak ať jim ulici opraví.
Zdeněk Luskač – nikdo jiný to po 
nich dělat nebude. Musí to opravit 
fi rma, která to dělala.

Marcel Němeček – zametací vůz jez-
dí?
Jaroslav Komosný – nejezdí. Když 
mrzlo, voda zamrzá.
Mgr. Michaela Procházková – bylo 
by dobré pozvat velký zametací vůz 
od SÚS.
Jaroslav Komosný – řekne jim, aby 
obec pozametali.
Martin Valihrach – ano, ať zametou 
silnice. Na konci dědiny u nádraží si 
občané stěžovali, že si museli opra-
vovat spády přípojek.
Jaroslav Komosný – nikdo nic ne-
říkal. Ale to si určitě neopravovali. 
Jsou ve velké hloubce.
Martin Valihrach – stavební dozor po 
obci nejde vidět.
Jaroslav Komosný – říkal jim, že bu-
dou muset pracovníky na stavbě víc 
kontrolovat a pečlivěji.
Mgr. Michaela Procházková – kdy 
budou opraveny chodníky podél 
hlavní silnice směr Terezín?
Jaroslav Komosný – řekne fi rmě, ať 
chodníky dají do původního stavu.

Martin Valihrach – vznesl dotaz, zda 
je v obci zakázán podomní prodej. 
Občany obtěžují různí lidé (jehovisti).
Jaroslav Komosný – ano, podomní 
prodej je zakázán. Tohle není podo-
mní prodej.
Martin Valihrach – co ten odvoz odpa-
dů od domů?
Jaroslav Komosný – čekalo se na do-
tační výzvu.
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Mgr. Ilona Zárubová – na pytle?
Jaroslav Komosný – ne na popelnice. 
Prověří to.

Martin Valihrach – bylo by dobré vyhlá-
sit, aby si občané uklízeli exkrementy 
po psech.
Mgr. Michaela Procházková – vyhlásit, 
aby občané neparkovali svá auta na 
chodnících. Stačí zavolat Policii ČR.
Ing. Miroslav Ledahudec – o tom už 
jsme mluvili několikrát a nic se ne-
děje.
Martin Valihrach – zkusit se domluvit 
s p. Šimoníkovou z Kašnice, aby ob-
čas projela obcí Policie ČR.

Marcel Němeček – co to parkoviště 
u hřbitova?

Jaroslav Komosný – probíhají pozem-
kové úpravy. Pozemek mezi hřbitovem 
a železniční tratí by měl připadnout 
Obci. Poté se parkoviště vybuduje.

Mgr. Michaela Procházková – mělo by 
se pořešit ozvučení obřadní síně a KD.
Jaroslav Komosný – v mikrofonu vymě-
nil baterii. Obecní bedny jsou k dispo-
zici.

Mgr. Ilona Zárubová – projednávala se 
regulace pyrotechniky?
Jaroslav Komosný – ano, na radě pro-
běhl návrh. Omezí se na Silvestra.

Lukáš Kobylka – jsou nějaké podněty 
od občanů, že jim praskají domy stav-
bou kanalizace?

Jaroslav Komosný – ano, pár už jich 
bylo. Např. na Drahách. Je potřeba 
věc zdokumentovat a nahlásit na OÚ.

Lukáš Kobylka – chtěli by pořídit chla-
dící pult na víno (100sklenic). Cena 
100 000,- až 150 000,-Kč. Řeší to 
jako spolek Pro Krumvíř. Zda by se 
Obec nezapojila.
Jaroslav Komosný – to by mohlo být 
z dotace z JMK – propagace vinařství 
a udržování tradic. Zkusí zjistit.
Lukáš Kobylka – mohl by se prona-
jímat občanům a spolkům. Pokup by 
byla ochota chladící pult pořídit. Na 
Winerun si ho půjčují za 1000,-Kč/
den.
Tomáš Vostřák – myslí, že je to dobrý 
nápad.

4.4.2023
Zapisovatel: Jana Komosná
Ověřovatelé: Lukáš Kobyl-
ka, Ing. Miroslav Ledahudec
Přítomni: dle prezenční listi-

ny – 15 přítomných

Bod č. 1.
Dodatek č. 3 Smlouvy o dílo č. 02-
0778 s VHS Břeclav s.r.o. na výstav-
bu „Kanalizace a ČOV Krumvíř“
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Dodatek č. 3 byl upraven JUDr. An-

drýskem. VHS Břeclav s úpravou 
souhlasí. V pondělí 27.3.2023 pro-
běhlo pracovní ZO s fi  VHS. Jedná 
se o vícepráce pod humny + přečer-
pávačku v hodnotě 2 824 037,23Kč 
bez DPH (s DPH 3 417 085,05Kč) 
a prodloužení termínu o 150 kalen-
dářních dnů. Pokud by prodloužení 
lhůty vadilo poskytovateli dotace 
SFŽP ČR, tak bude ze smlouvy 
odstraněno. Čeká se na vyjádření 
SFŽP ČR. Poté bude Smlouva po-
depsána.

Bc. Petra Winklerová – kdy budou po-
kračovat práce na kanalizaci?
Jaroslav Komosný – ředitel VHS Břec-
lav žádal, zda by už nepodepsal Doda-
tek č. 2, který je podmínkou pro zahá-
jení prací.
Mgr. Ilona Zárubová – na SFŽP ČR je 
to jak dlouho?
Jaroslav Komosný – moc dlouho ne. 
Jak to SFŽP ČR odsouhlasí, tak se Do-
datek č. 2 podepíše.
Bc. Petra Winklerová – jak bude pode-
psán Dodatek č. 2 Smlouvy, tak budou 
práce na kanalizaci pokračovat? Kdy, 

po Velikonocích?
Jaroslav Komosný – ano, mělo by to tak 
být. Na čističce práce pokračují. Zasta-
vili práce jen na kanalizaci.
Martin Valihrach – zda by šlo do smlou-
vy doplnit, že prodloužení lhůty nezapří-
činí navýšení víceprací. Aby to nebrali 
tak, že mají čas a nebudou pokračovat 
v pracích.
Jaroslav Komosný – ano, o tom jsme 
již jednali. Bude se dodělávat v teplých 
měsících. VHS upřesní, čeho se pro-
dloužení týká. Kde to půjde, dodělat 
práce na hotovo. Ještě chtějí předávat 
dílo po částech, ale začne běžet záru-
ka. Musí se k tomu vyjádřit SFŽP ČR, 
zda by to nevadilo. 
Martin Valihrach – aby pak ale stavba 
nestála a neběžela záruka.
Ing. Radim Heča – předání by mělo být, 
až bude kolaudace.
Ing. Miroslav Ledahudec – mělo by být 
předání díla zaráz.
Martin Valihrach – je potřeba dodělat 
všechno. Moc vymýšlí. Dodatek č. 2 je 
schválený, není na co čekat.
Lukáš Kobylka – vše se jim zaplatí na-
ráz?
Jaroslav Komosný – ne, postupně prá-
ce fakturují.
Martin Valihrach – neprodlužoval by 
lhůtu jen tak.
Ing. Radim Heča – aby, SFŽP ČR ne-
řekl, že je prodloužení neopodstatněné. 
Na pracích se musí pokračovat.
Zdeněk Luskač – nedodrží termín do-
končení, nebude dotace?
Jaroslav Komosný – musí se dodržet 
podmínky Smlouvy. Za nedodržení hro-
zí sankce.
Bc. Petra Winklerová – blíží se měsíce 

květen, červen, aby to neohrozilo akce 
(KBS, Hody).
Lukáš Kobylka – ne, to VHS zasype 
a upraví.
Jaroslav Komosný – vozovky musí 
uvést do stavu provozu (zasypat, zhut-
nit).

Usnesení č. 8/23/Z 2
- Zastupitelstvo obce schvalu-

je Dodatek č. 3 Smlouvy o dílo
č. 02-0778 mezi Obcí Krumvíř a fi  
VHS Břeclav s.r.o. na akci „Kanali-
zace a ČOV Krumvíř“.

Hlasování č. 3.:       
Pro 15: Jaroslav Komosný, Ing. Mi-
roslav Ledahudec, Jaroslav Hrabec, 
Zdeněk Luskač, Bc. Petra Winklerová, 
Martin Valihrach, Tomáš Vostřák, Mgr. 
Michaela Procházková, Lukáš Kobylka, 
Mgr. Ilona Zárubová, Martin Hrabec, 
Ing. Petra Foretníková, Vojtěch Veselý, 
Ing. Radim Heča, Mgr. Ondřej Luskač.
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 2.
Záměr prodeje části pozemku
p. č. 43/2 a to pozemku p. č. st. 815 
dle geom. plánu č. 1020-110/2022 
o výměře 11m2 za účelem narovnání 
vlastnických vztahů 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o žádost p. Josefa Drabálka, 

Krumvíř č. p. 102 o koupi části 
pozemku p. č. 43/2 a to pozem-
ku p. č. st. 815 dle geom. plánu 
č. 1020-110/2022 o výměře 11m2 
za účelem narovnání vlastnických 
vztahů. Jedná se o pozemek pod 
hospodářským stavení. Za cenu 
330,-Kč/m2 + DPH. 
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Usnesení č. 9/23/Z 2
- Zastupitelstvo obce schvaluje 

Kupní smlouvu mezi Obcí Krum-
víř a p. Josefem Drabálkem, 
Krumvíř č. p. 102 na prodej části 
pozemku p. č. 43/2 a to pozem-
ku p. č. st. 815 dle geom. plánu 
č. 1020-110/2022 o výměře 11m2 
za účelem narovnání vlastnic-
kých vztahů.

Hlasování č. 4.:       
Pro 15: Jaroslav Komosný, Ing. 
Miroslav Ledahudec, Jaroslav Hra-
bec, Zdeněk Luskač, Bc. Petra Win-
klerová, Martin Valihrach, Tomáš 
Vostřák, Mgr. Michaela Procházko-
vá, Lukáš Kobylka, Mgr. Ilona Zá-
rubová, Martin Hrabec, Ing. Petra 
Foretníková, Vojtěch Veselý, Ing. 
Radim Heča, Mgr. Ondřej Luskač.
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 3.
Odstoupení Obce Krumvíř od 
Smlouvy č. 1190400167 o po-
skytnutí podpory ze SFŽP ČR na 
projekt „Krumvíř – kanalizace 
a ČOV“
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o odstoupení Obce Krum-

víř od Smlouvy č. 1190400167 
o poskytnutí dotace ze SFŽP ČR 
na projekt „Krumvíř – kanalizace 
a ČOV“, aby mohla být schvále-
na Smlouva na novou dotaci ze 
SFŽP ČR.

Mgr. Ilona Zárubová – nejsou tam 
sankce?
Jaroslav Komosný – musí se od 
smlouvy odstoupit.

Usnesení č. 10/23/Z 2
- Na základě schválené žádos-

ti o dotaci na projekt "Krum-
víř - kanalizace a ČOV" pode-
psal starosta obce "Smlouvu č. 
1190400167 o poskytnutí pod-
pory ze Státního fondu životní-
ho prostředí České republiky". 
Vzhledem k navýšení rozpočtu 
projektu požádala obec o dotaci 
v rámci Operačního programu Ži-
votní prostředí 2020+, která byla 
schválena Výběrovou komisí Ří-
dícího orgánu na 5. jednání dne 
2.2.2023 pod registračním číslem 
CZ.05.01.04/01/22_002/0000571. 
S ohledem na výše uvedené 
skutečnosti a výzvu projekto-

vého manažera zastupitelstvo 
obce schvaluje odstoupení od 
smlouvy č. 1190400167. 

Hlasování č. 5.:       
Pro 15: Jaroslav Komosný, Ing. Mi-
roslav Ledahudec, Jaroslav Hra-
bec, Zdeněk Luskač, Bc. Petra Win-
klerová, Martin Valihrach, Tomáš 
Vostřák, Mgr. Michaela Procházko-
vá, Lukáš Kobylka, Mgr. Ilona Zá-
rubová, Martin Hrabec, Ing. Petra Fo-
retníková, Vojtěch Veselý, Ing. Radim 
Heča, Mgr. Ondřej Luskač.
Proti 0, Zdržel se 0

Dotazy, podněty a připomínky
Jaroslav Komosný – co s kontejne-
ry na parkovišti pod školou? Někdo 
tam stále dělá nepořádek. Zrušit je? 
Ing. Miroslav Ledahudec – kam je 
přesunout?.
Zdeněk Luskač – to by se musely 
pak zrušit všechny kontejnery.
Bc. Petra Winklerová – musí se 
tedy něco vymyslet s tím svozem 
papíru a plastu.
Jaroslav Komosný – jeden svoz 
stojí 10 000,-Kč (svozovou fi rmou 
od domu). Každá tuna plastu stojí 
Obec 2 500,-Kč (za třídění plastu).
Bc. Petra Winklerová – kdo to platí?
Jaroslav Komosný – platí to Obec, 
svoz kontejneru stojí 56,-Kč/ks bez 
DPH.
Ing. Miroslav Ledahudec – kolik 
máme kontejnerů?
Jaroslav Komosný – 25 ks na plast.
Martin Valihrach – museli bychom 
to svážet sami. Dost obcí to tak 
dělá. Ale je to také personální věc. 
Už se to řeší dlouho a stále nic.
Ing. Miroslav Ledahudec – bylo by 
dobré udělat konečný návrh – po-
pelnice nebo pytle. Na ně čárové 
kódy, aby byli občané motivováni, 
např. sníží se výše poplatku za od-
pad. Systémy určitě jsou. Nebo od-
voz plastů přímo na sběrný dvůr.
Martin Hrabec – poptat se v obcích, 
kde to už funguje.
Ing. Miroslav Ledahudec – nebo ať 
např. každý druhý den místa, kde 
jsou kontejnery umístěny, objedou 
obecní zaměstnanci a uklidí tam.
Jaroslav Hrabec – kontejnery umís-
tit na sběrný dvůr.
Jaroslav Komosný – na těch mís-
tech s kontejnery na tříděný odpad 
byly dřív velkoobjemové kontejnery.
Ing. Radim Heča – udělat nějakou 

ohrádku kolem těch kontejnerů, aby 
tam nebyl nepořádek.
Mgr. Ilona Zárubová – musela by se 
prodloužit provozní doba sběrného 
dvora.
Tomáš Vostřák – řeší to určitě i okol-
ní obce. Někoho poptat.

Bc. Petra Winklerová – než vyjede 
čistící vůz, bylo by dobré rozmístit 
cedule v místech, kde se bude za-
metat. Stojí tam auta. Zametá zby-
tečně.
Ing. Miroslav Ledahudec – vždy dát 
termín, kdy se bude zametat, aby 
lidi věděli.
Jaroslav Komosný – rozmístí se 
vždy značky blokového čistění.
Ing. Miroslav Ledadudec – lidi o tom 
budou vědět a auta tam stát nene-
chají.

Mgr. Michaela Procházková – co to 
parkování aut na chodnících?
Jaroslav Komosný – upozornění od 
Policie ČR.
Ing. Miroslav Ledahudec – na hlavní 
silnici je to nejhorší. Musí se vyřešit.
Zdeněk Luskač – nechtějí dojet jen 
tak (Policie ČR).
Bc. Petra Winklerová – musí rozdat 
pokuty a na výjezd si vydělají.
Mgr. Ilona Zárubová – ať Policie ČR 
přijede.
Martin Valihrach – zkusit lidem do-
mluvit z pozice starosty. Když to ne-
pomůže, musí se řešit jinak.

Mgr. Ondřej Luskač – co to rozbité 
auto za humnama? Ať si to uklidí.
Jaroslav Komosný – je to auto p. 
Herrmanna.

Martin Valihrach – co ten sbor na 
kostelem? Co s tím zamýšlí?
Jaroslav Komosný – volal mladý 
kluk, že to tam chce koupit, ptal se 
na obecní pozemky. Byl upozorněn 
na vinné sklepy.

Bc. Petra Winklerová – co s tím kou-
palištěm? Zase se tam začíná schá-
zet mládež.
Mgr. Ilona Zárubová – mohlo by tam 
být dopravní hřiště.

Martin Valihrach – mohla by se vy-
projektovat nová ulice směr na Bo-
humilice.
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Výzva Sboru pro občanské záležitostiVýzva Sboru pro občanské záležitosti
Maminky narozených dětí (občanů Krumvíře), přihlaste 

se na Obecní úřad na obřad Vítání občánků, telefonní číslo 
519 419 321, e-mail: podatelna@krumvir.cz. Kdo má o ob-
řad zájem musí vyplnit formulář „Souhlas se zpracováním 

osobních údajů pro účely vítání občánků“, který je k dispozi-
ci na webu www.krumvir.cz a na podatelně Obecního úřadu 
Krumvíř. Bližší informace získáte na podatelně Obecního 
úřadu nebo u p. Michaely Procházkové.

Jubilanti, vyzvedněte si na Obecním úřadě formulářJubilanti, vyzvedněte si na Obecním úřadě formulář
Sbor pro občanské záležitosti navštěvuje občany obce 

– jubilanty ve věku 80, 85, 90 až 100 a více let s blahopřá-
ním k jejich výročí.

Občané, kteří dosud nejsou v evidenci, v roce 2023 
dovrší výše uvedené jubileum a mají zájem o osobní 
návštěvy členů Sboru pro občanské záležitosti spojené 

s gratulací a předáním dárkového balíčku, musejí vypl-
nit formulář „Souhlas se zpracováním osobních údajů pro 
účely blahopřání jubilantům“. Ten je k dispozici na webu 
www.krumvir.cz a na podatelně Obecního úřadu Krumvíř.

Bližší informace získáte na podatelně Obecního úřadu 
nebo u p. Michaely Procházkové.

Místní poplatky na rok 2023Místní poplatky na rok 2023
Sazba místních poplatků v roce 2023:
Pes: 100,-Kč (každý další pes 100,-Kč)
Odpad: 600,-Kč/osoba
Děti do 3 let věku
(rok narození 2020 – 2023): osvobození (odpad)
Občané nad 75 let věku
(rok narození do 1948):     úleva ve výši 300,-Kč (odpad)
Srážková voda: 50,-Kč/osoba
Sklep: 20,-Kč
Hrobové místo: 180,- Kč/10 let a 360,-Kč/10 let
Urnové místo: 60,-Kč/10 let

Splatnost poplatků je do 31.5.2023!
Platba poplatků je možná:
• hotově na obecním úřadě každé pondělí a středu
• převodem na číslo účtu: 5925651/0100, variabilním 

symbolem je číslo domu

Celkovou částku poplatků si můžete ověřit na emailu 
podatelna@krumvir.cz.
Svoz popelnic probíhá každý sudý týden ve čtvrtek 
v roce 2023.

Schválený rozpočet OBCE KRUMVÍŘ na rok 2023Schválený rozpočet OBCE KRUMVÍŘ na rok 2023
par. pol. Rozpočet obce Schválený rozpočet 2023 Výdaje
1014  ozdrav.hosp.zvířat,polních a spec.plodin a zvl.vet 25 000
2212  silnice 160 000
2219  ostatní záležitosti pozemních komunikací 300 000
2221  Provoz veřejné silniční dopravy 10 000
2223  Bezpečnost silničního provozu 10 000
2310  pitná voda 10 000
2321  odvádění a čištění odpad.vod a nakládání s kaly 60 000 000
3117  První stupeň základních škol 1 450 000
3231  základní umělecké školy 10 000
3314  činnosti knihovnické 110 000
3319  ostatní záležitosti kultury 1 000 000
3330  činnosti registrovaných církví a náb. spol. 0
3341  rozhlas a televize 15 000
3349  ostatní záležitosti sdělovacích prostředků 60 000
3392  zájmová činnost  v kultuře 500 000
3399  ostatní záležitosti kultury, církví a sděl. prostředků 10 000
3412  sportovní zařízení v maj. obce 90 000
3419  ostatní tělovýchovná činnost 650 000
3421  Využití volného času dětí a mládeže 70 000
3429  Ostatní zájmová činnost a rekreace 0
3612  bytové hospodářství 200 000
3631  veřejné osvětlení 250 000
3632  pohřebnictví 10 000
3635  územní plánování 20 000
3639  komunál.služby a územ.rozvoj jinde nezař. 400 000
3721  sběr a svoz nebezpečných odpadů 15 000
3722  sběr a svoz komunálních odpadů 1 300 000
3723  Sběr a svoz ostatních odpadů (jiných než nebezp. a komunál.) 5 000
3725  využívání a znešk.kom.odpadů 150 000
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3739  Ostatní ochrana půdy a spodní vody 20 000
3745  péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 1 200 000
4359  ostatní služby a činnosti v oblasti soc.péče 150 000
5213  krizová opatření 30 000
5311  bezpečnost a veřejný pořádek 20 000
5512  požární ochrana - dobrovolná část 250 000
6112  Zastupitelstva obcí 1 200 000
6115  Voldy Prezident ČR 30 000
6171  činnost místní správy 1 400 000
6310  obecné příjmy a výdaje z fi nanč.operací 20 000
6320  pojištění funkčně nespecifi kované 50 000
6399  ostatní fi nanční operace 100 000
6402  fi nanční vypořádání 10 000

  výdaje celkem 71 310 000

par. pol. Rozpočet obce Schválený rozpočet 2023 Příjmy
 1111 příjem z daně z příjmů F.O. placené plátci 2 800 000
 1112 příjem z daně z příjmů F.O.placené poplatníky 200 000
 1113 příjem z daně z příjmů F.O. vybíraná srážkou 550 000
 1121 příjem z daně z příjmů právnických osob 4 500 000
 1122 příjem z daně z příjmů práv.osob. popl. obec 100 000
 1211 příjem z daně z přidané hodnoty 10 000 000
 1334 příjem z odvodů za odnětí půdy ze zeměd. půdn. fondu 10 000
 1341 příjem z poplatku ze psů 26 000
 1343 příjem z popl. za užívání veřejného prostranství 5 000
 1345 příjem z popl. za obecní systém odpad. hospodářství 660 000
 1349 příjem ze zrušených místních poplatků 0
 1356 příjem z úhrad za dobývání nerostů a popl. za geolo 200 000
 1361 příjem ze správních poplatků 10 000
 1381 příjem z daně z hazardních her 100 000
 1511 příjem z daně z nemovitých věcí 1 000 000
 4111 neinv.přij.transfery ze st. rozp. 30 000
 4112 neinv.přij.transfery ze st. rozp. 240 000
 4116 ost.neinv.přij.transfery ze st. rozp. 0
 4211 invest. přij. transf.z všeob.pokl.správy ČR 0
 4222 Investiční přijaté transfery od krajů 10 000 000

1012  podnikání a restruktur. v zeměd. a potr. 55 000
2310  pitná voda 1 000
2321  odvádění a čištění odpadních vod 44 000
3314  Činnosti knihovnické 1 000
3319  ostatní záležitosti kultury 180 000
3341  rozhlas a televize 5 000
3392  zájmová činnost v kultuře 60 000
3412  sportovní zařízení v majetku obce 15 000
3612  bytové hospodářství 610 000
3631  veřejné osvětlení 0
3632  pohřebnictví 7 000
3635  územní plánování 0
3639  komunální služby a územní rozvoj- jinde nezařazené 10 000
3725  využívání a zneškodňování komunálních odpadů 150 000
5512  Požární ochrana - dobrovolná část 3 000
6171  činnost místní správy 30 000
6310  obecné příjmy a výdaje z fi nančních operací 10 000
6402  fi nanční vypořádání 0

  příjmy celkem 31 612 000

par. pol.  Schválený rozpočet 2023 Financování
 8xxx Změna stavu krátkodobých prostředků 39 698 000

Schváleno Zastupitelstvem obce Krumvíř 29.12.2022
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Krumvířský zpravodaj1/2023 strana  13

Volba prezidenta České republikyVolba prezidenta České republiky
V lednu letošního roku se konaly volby preziden-

ta České republiky. První kolo proběhlo ve dnech 13. 
a 14. ledna, druhé kolo následně proběhlo 27. a 28. 
ledna. Volební účast byla v obou kolech nad 70 %, 

konkrétně v prvním kole 70,78 % a ve druhém dokon-
ce 71,6 %. Konkrétními čísly to je 688 voličů v prvním 
kole a 691 ve druhém. Výsledky voleb jsou uvedeny 
v tabulce. 

Sociální okénko - paliativní péče a domácí hospiceSociální okénko - paliativní péče a domácí hospice
Až 80 procent obyvatel České republiky si podle 

průzkumů přeje strávit poslední chvíle života doma. 
Přesto se tak neděje. Proč?  Smrt je přece nedílnou 
součástí života. V dřívějších dobách se lidé doma 
běžné rodili, ale i umírali…

V současnosti se v souvislosti s umíráním můžeme 
setkat se záhadným slovem „paliativní“. V překladu 
doslova znamená: mírnící bolest, ale neodstraňující 
příčinu choroby a bolesti. Jinými slovy, jedná se o péči 
o člověka v závěrečném stadiu života, o nevyléčitelně 
nemocného, o umírajícího. A to v jakémkoli věku.

Pro ty, kteří se rozhodli umožnit svým nejbližším 
strávit závěr života mezi svými blízkými, ve známém 
prostředí a současně tam, kde je to možné a kde jsou 
vytvořené vhodné podmínky, může pomoci domácí 
hospic. Multidisciplinární tým tvořený lékaři, sestra-
mi, sociálními pracovnicemi, pečovatelkami, psycho-
sociálním pracovníkem či duchovním, poskytuje péči 
nejen samotným umírajícím, ale také podporu těm, 
kteří o něj pečují. Smyslem této péče je poskytnutí 
důstojných podmínek pro závěr života umírajícího 
a zároveň možnost rozloučení se se svými blízkými 
a vypořádání posledních záležitostí, to vše v nejvyšší 
možné kvalitě.

Samozřejmě, že zde panuje obava z něčeho ne-
známého, z toho, že to nezvládneme. To je zcela 

přirozené a prožívá to každý bez rozdílu. Pro tento 
případ je zde tým odborníků, počínaje lékařem, který 
paliativní péči doporučí, přes sociální pracovnici, kte-
rá poradí s postupy, co dělat v jaké situaci, od vyřízení 
příspěvku na péči, po pomoc se zajištěním posledních 
záležitostí. Nezbytná je součinnost psychosociálního 
pracovníka, poskytujícího podporu všem, kteří pečují 
o umírajícího. Tým lékařů a sester potom vytváří pod-
mínky pro to, aby samotný odchod byl takový, jaký 
si ho sám umírající přeje. Pokud je rodina věřící, je 
součástí provázení i návštěva duchovního. 

Pokud váháte s rozhodnutím, kdy o službě mobil-
ního hospice začít uvažovat, vězte, že je to právě 
ve chvíli, kdy byla u pacienta již ukončena standardní 
léčba a máte možnost zajistit přítomnost pečující oso-
by či osob 24 hodin denně. Pacient musí zároveň pro-
vést informovaný souhlas s domácí hospicovou péčí. 
Mezi onemocnění a stavy, které obvykle vyžadují 
paliativní péči patří např.: nádorová onemocnění, 
onemocnění typu roztroušené sklerózy, Parkinsono-
vy nemoci, demence, amyotrofi cká laterální skleróza 
(ALS), konečná stádia chronických orgánových one-
mocnění: srdečních, plicních, jaterních a ledvinných, 
geriatričtí pacienti se syndromem křehkosti, pacienti 
po úrazech a mozkových příhodách s výrazným neu-
rologickým defi citem, pacienti s HIV/AIDS aj.
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Jelikož smrt si nevybírá a nezná svátky ani víkendy, 
domácí hospic má pohotovost 7 dní v týdnu, 24 hodin 
denně, ať už se týče pohotovostní návštěvy přímo u paci-
enta nebo jen o telefonickou radu. Domácí hospic je příno-
sem jak pro samotného pacienta, tak pro jeho blízké, kteří 
o něj pečují. Pro pacienta především v tom, že má mož-
nost stálého kontaktu s blízkými a je tím pádem ve větší 
psychické pohodě, zdravotnický personál je přítomen kdy-
koli je potřeba a jak dlouho je potřeba, lékaři vedou léčbu 
bolesti a dalších symptomů, které provázejí nevyléčitelná 
onemocnění a v neposlední řadě získává prostor pro rea-
lizaci plánů, přání a aktivit, jsou-li ještě možné. 

Pečující potom získají zaškolení postupů péče (např. 
polohování a využití pomůcek), zapůjčení zdravotních po-
můcek, pomoc sociálního pracovníka s vyřízením příspěv-
ků, zaškolení v podávání léků, podporu ve dne i v noci, 
podporu psychologa a dalších poradců, a to i po úmrtí 
pacienta.

Předat pacienta do domácí hospicové péče může 
ošetřující (např. lékař v nemocnici nebo specializované 
ambulanci) nebo praktický lékař. Stačí, aby v propouš-
těcí zprávě nebo žádance uvedl doporučení k převedení 
do domácí hospicové péče nebo mobilní specializova-
né paliativní péče. Elektronickou žádanku o péči a další 
praktické informace lze nalézt také na webových strán-
kách: https://www.girasole.cz/domaci-hospic/. 

Posláním domácích hospiců je to, aby pečující a rodin-
ní příslušníci v už tak těžkém a emočně a psychicky ná-

Sociální okénko pro vás připravuje organizace Gi-
rasole, sdružení pro pomoc a rozvoj, z.s. 

Poliklinika Hustopeče, Hybešova 1417/5, 693 01 Hus-
topeče, www.girasole.cz.

Pokud máte konkrétní dotazy, týkající se mobilní-
ho hospice, kontaktujte:

Kateřina Štýblová, DiS., tel.: 775 099 953, e-mail: 
hospic@girasole.cz

ročném období života nebyli sami. A především to, aby ti, 
jejichž život končí, mohli odcházet obklopeni svými nejbliž-
šími. Protože konec života si zaslouží stejnou lásku 
a péči, jako jeho začátek… 

ŠKOLÁČEK

Mateřská škola

Zelená třídaZelená třída
Letošní zima se jen tak lehce ne-

chtěla vzdát své vlády, ale my jsme 
se s ní rozloučili trochu netradičně 
v muzeu v Kloboukách. Pro děti zde 
byl připraven program „Co se dělo 
na jaře a o Velikonocích v přírodě.“ 
Zde jsme se prostřednictvím příbě-

hu o zatoulané ovečce seznámili 
s příběhem „Jara a Velikonoc“. 
Za pomoci říkadel a písní jsme si 
připomněli známé lidové tradice 
a zvyky. Součástí byla i výtvarná 
dílnička, ze které si děti odnáše-
ly domů svůj výrobek zatoulané 
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ovečky. Dalším zážitkem pro děti 
byla i jízda autobusem.

A k tomu se váže i tradice plete-
ní velikonoční pomlázky, děti měly 
možnost se ve školce podívat, jak 
se taková žíla plete.

I letos k nám zavítalo pojízdné 
planetárium s pohádkou „Jak Mě-
síc putovat ke Slunci“. Pohádkový 
příběh jednoduchým způsobem 
dětem vysvětlil, proč Měsíc na 
obloze mění svůj tvar a na cestě 

se setkává s dvanácti znameními 
zvěrokruhu.

Krásné chvíle jsme si prožili 
v jarní dílničce, kde si děti společ-
ně s rodiči mohly nazdobit textil-
ní tašky buď podle své fantazie, 
nebo pomocí šablon. 

Paní kuchařky připravily pro 
nás i malé pohoštění. Všem rodi-
čům, kteří se zúčastnili, děkujeme, 
a doufáme, že si to společně užili.

Šárka Kvasnovská a Iveta Hošová

Žlutá třídaŽlutá třída
Máme tu květen a s ním i blížící 

se léto a prázdniny. Děti a myslíme, 
že i dospělí, se určitě těší na teplo 
a aktivity s tím spojené.

My ve žluté třídě jsme po novém 
roce dokončily lekce grafomotori-
ky a pro předškoláky realizovaly 
Edukativně stimulační skupiny ve 
škole. V 10 lekcích si děti s rodiči 
vyzkoušely, jak budou pracovat, až 
budou prvňáčci.

Také pravidelně spolupracuje-
me s SPC Hodonín - logopedická 
depistáž v MŠ a s PPP Hustope-
če - depistáž školní zralosti v MŠ 
s možností konzultace s rodiči.

Dětský maškarní karneval si děti 
v KD zase užily 18.2.

Vyrazily jsme 24. 2. do Brna, 
Bruno park family se sokolíkem Pe-
píkem. Proč?

Divadlo B. Polívky uzavřel sta-
tik a my jsme hledaly náhradní 
program. V Bruno parku nám vyšli 
vstříc a otevřely svoje prostory té-
měř o 2 hod. dříve. Byl čas na to 
pořádně si to užít, děti byly moc ši-
kovné.

Samozřejmě pravidelně rádi 
a často využíváme naši tělocvičnu.

Březen – měsíc knihy přímo 
nabízí aktivitu s knížkami. Děti si 
po celý měsíc, tvořily svoji vlast-
ní knížku s názvem „Můj týden ve 
školce“. Kreslily, co v tom týdnu za-
žily a také si to do ní „psaly“.

Podařilo se nám opět dokoupit 
další nový nábytek do třídy, teď je 
řada na šatny.

Netrpělivě jsme vyhlížely jaro 
– vynesly jsme zimu do potoka 
a poslaly z vesnice, sadily semínka 
a pozorovaly, co potřebují k růstu. 
Jen to počasí s námi nějak nespo-
lupracovalo.

Ve třídě máme pracovní ponk 
s nářadím a dřevěným materiálem, 
téměř jako tatínkové v dílně.

Děti práce moc baví, učí se ře-
zat, vrtat, šroubovat, zatloukat……. 
Výrobky si nosí domů.

Dvakrát jsme pro děti pozvaly 
skvělé muzikanty s hudební po-
hádkou.

Linkovým autobusem jsme vyje-
ly do Klobouk, nejprve do knihov-
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ny, potom do Městského muzea na 
Velikonoční program. Bylo to moc 
zajímavé.

Pozvaly jsme i dětmi oblíbené 
Planetárium Morava, děti se s ním 
na chvíli ocitly ve vesmíru.

VZP má zajímavý projekt Vzpou-
ra úrazům, kterého jsme se zúčast-
nily ve škole.

Vedeme děti k ochraně přírody 
a našeho životního prostředí, proto 
naše děti nechyběly v akci „Ukliďme 
si Česko – Krumvíř“.

Už tradičně pozorujeme přírodu 
v CHKO Louky pod Kumstátem po 
celý rok na vycházkách.

Myslím, že naše práce s dětmi se 
líbila i České školní inspekci, která 
nás navštívila hned po velikonocích 
od 11. do 14. 4. 2023

Jarní dílničku s rodiči 18. 4. jsme 
tentokrát zaměřily na zdobení textil-
ní tašky barvami na textil.

Ještě nás čeká den otevřených 
dveří 3. a 4. 5. v MŠ a zápis do MŠ 
11.5.

Závěr školního roku vyvrcholí 
v Kulturním domě Akademií, kde vy-
stoupí i děti z MŠ.

Srdečně Vás zveme.
Rozloučíme se s předškoláky, 

kteří půjdou po prázdninách do 
školy tradičně přespáním ve školce 
a slavnostním programem na zahra-
dě.

Společný výlet celé MŠ máme 
naplánovaný do Permonia Oslava-
ny na 14.6.

A pomalu bude červenec -  MŠ 
bude v provozu od 10. do 28. 7. 2023

Za žlutou třídu p. učitelky
Jana Báňová, Lada Libenská 

a asistentka Lenka Slabá 
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Základní škola

Den Země - výlet do Šmoulí vesničkyDen Země - výlet do Šmoulí vesničky
Den Země je svátek, který má za cíl připomínat lidem, 

že nemáme jiný domov. A že bychom o něj tedy měli pečo-
vat. Tento den připadá tradičně na 22. dubna. Každoročně 
tato událost upozorňuje na ekologické hrozby, učí recyklo-
vat odpad a chovat se zodpovědně k životnímu prostředí.

Ve škole jsme si tento den připomněli projektem (ve 
4. ročníku), ekologickou soutěží, ale hlavně výletem do 
dobrodružně vzdělávacího parku Šmoulové – Magický 
svět. Asi si říkáte, jak kreslené postavičky ze šmoulího 
světa souvisí s tímto mezinárodním dnem? 

Šmoulové – Magický svět přináší nejen zábavu, ale 
i poznání. Posláním celého parku je inspirovat děti 
k ochraně životního prostředí a je připraven také vzdě-

lávací program pro školní třídy. Děti se zde zábavnou 
formou dozvědí o nutnosti ochrany přírody, klimatické 
změně, ale také podrobnosti o životě v našem českém 
lese. Zábavně vzdělávací park Šmoulové – Magický 
svět pomáhá učitelům mluvit s dětmi o složitých téma-
tech jednoduchým způsobem, a nadchnout tak děti pro 
ochranu přírody. (převzato z https://www.smoulovebrno.
cz/o-parku)

A jak to v takové vesničce vypadá?
Dobrodružný zábavně vzdělávací park Šmoulové

– Magický svět do České republiky poprvé přináší svět 
šmoulů doslova v nadživotní velikosti. Šmoulové, kteří 
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jsou velcí jako pouhá 3 jablka postavená na sebe, 
zvou děti i dospělé přímo do svých houbových do-
mečků, které jsou tak veliké, že se do nich snadno 
vejde dítě i dospělák. Šmoulí kouzelný les nabízí 
mnoho objevů a interaktivních dobrodružství. Děti 
zjistí, kterému ze šmoulů se nejvíce podobají, a také 
se naučí mluvit šmoulí řečí. Hlavně se však všichni 
společně a hravou formou dozví o tom, jak chránit 
nejen šmoulí, ale i ten náš lidský les. Spolu s malý-
mi šmouly tak všichni prožijí napínavé dobrodružství 
o záchraně přírody, kde společně uniknou vzteklému 
kocourovi Azraelovi a poté zvítězí nad zákeřným ča-
rodějem Gargamelem a jeho strašlivým strojem. Vel-
ké šmoulí dobrodružství je zakončeno romantickým 
letem na čápovi, který děti ve virtuální realitě přenese 
do animovaného světa šmoulů.

(převzato z https://www.smoulovebrno.cz/o-parku)

Zážitek očima našich čtvrťáků:
„Bavilo mě sbírání razítek do letáčku, areál nebez-

pečí, let na čápovi ve virtuální realitě, točení v Garga-
melově stroji a chození po točících tyčích. Plácl jsem si 
s Taťkou Šmoulou, viděl jsem Šmoulinku a koupil jsem 
si krásnou památnou minci.“  Martin Šemora

„Dne 24. dubna jsme jeli do Šmoulí vesnice. Tam 

na nás čekala spousta aktivit. Měli jsme za úkol natisk-
nout všechna razítka a zničit Gargamelův zlý stroj. Části 
šmoulího světa se dělí na les, kde jsem se přeměnil na 
šmoulu. Hned potom jsme vešli do vesnice, kde Taťka 
Šmoula dokončil mou proměnu ve šmoulu. Dále jsem 
šel do začarovaného lesa. V lese byla lezecká stěna 
a lana. Na nich jsme se mohli houpat. A jako poslední 
a nejlepší bylo létání na čápech.“ Tomáš Olejník

„Když jsme přijeli, dostali jsme mapu. Pod ní byla 
políčka, do kterých jsme si razili obrázky u každé-
ho stanoviště. Vešli jsme do lesa a v něm byly tabul-
ky se zajímavostmi o živočiších a lese. Až jsme prošli 
lesem, došli jsme ke šmoulí vesnici. Uprostřed vesni-
ce jsme se mohli naučit mluvit šmoulí řečí. Za šmoulí 
vesničkou byl vodopád. Když jsme jím prošli, tak jsme 
uviděli cestu ke Gargamelovi. Šlo se mezi masožravý-
mi květinami. Za nimi byl Gargamelův dům. V něm bylo 
vězení a za ním kouzelná kniha. Až jsme prošli celou 
cestou a pokazili Gargamelovi plán pochytat všech-
ny šmouly, letěli jsme na čápovi celou cestou zpět 
(ve virtuální realitě). Až jsme doletěli, šli jsme naku-
povat. Pak jsme jeli zpět domů.“  Anna Perháčová

Aneta Němečková

Ekologická výchova na naší základní školeEkologická výchova na naší základní škole
V dnešní době si všichni uvědomujeme, že děti by si 

ze školy měly odnést nejen základní vědomosti z ma-
tematiky, češtiny nebo třeba přírodovědy, ale že by se 
měly dozvědět i dostatek informací o naší planetě, pří-
rodě a o tom, jak ji chránit. Proto se pravidelně zapoju-
jeme nejen do ekologických projektů a soutěží, třídíme 
a recyklujeme, ale prvky ekologické výchovy zařazuje-
me i do běžné výuky.

Protože ale nejvíc informací si děti zapamatují, když 
si vše vyzkouší samy a nejlépe v terénu, vydali jsme se 
do Lipky v Brně, do jedné z největších a nejznámějších 
organizací pro environmentální vzdělávání v České re-
publice.

Navštívili jsme pracoviště s názvem Jezírko v Sobě-
šicích.

Prvňáci a druháci se zúčastnili výukového programu 
Kdo bydlí v lese?. Děti se zážitkovou formou naučily, 
jaká zvířata můžeme potkat v lese, vyzkoušely si je po-
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jmenovat, ale i rozeznávat sluchem, viděly také jejich 
obydlí.  Podstatnou část programu jsme strávili venku 
v areálu ekocentra a přilehlém lese, kde se děti dozvě-
děly nejen další informace o jeho obyvatelích, ale vydaly 
se i po stopách zvířat žijících v lese.  Největší zážitek 
měly děti z návštěvy výukového prvku „noční les“, kde 
ve tmě mohly pozorovat zvířata a slyšet jejich zvuky. Ve-
jít do „nočního lesa“ chtělo od dětí velkou dávku odvahy, 
ale nakonec to zvládly všechny děti a na jeho návštěvu 
jen tak nezapomenou.

Starší děti od 3. do 5. třídy absolvovaly program Sojčí 
lumpárny. Dozvěděly se, jak se ptačí svět přizpůsobuje 
drsným zimním podmínkám a proč je dobré ptáky nejen 
přes zimu přikrmovat. Formou her se dozvěděly zají-
mavosti z ptačího světa, naučily se správným zásadám 
přikrmování ptáků a na závěr si vlastnoručně vyrobily 
dřevěné ptačí krmítko.

Návštěva ekocentra Lipka určitě nebyla naše posled-
ní, těšíme se na jejich další výukové programy a dou-
fáme, že tím, co jsme se v ekocentru naučili, se nám 
podaří alespoň trochu přispět k ochraně naší přírody.

Mgr. Vendula Štiková

Vzpora úrazům – projekt VZPVzpora úrazům – projekt VZP
Tento projekt je zaměřený na prevenci úrazů a nehod 

u dětí mladistvých. Je realizován ve spolupráci s hen-
dikepovanými pracovníky VZP ČR, kteří se prostřednic-
tvím organizovaných setkání na školách snaží dětem 
problematiku úrazů přiblížit, upozornit je na rizikovost 
určitých životních situací a naučit je, jak lze vhodnými 
preventivním opatřeními tato rizika omezit na minimum. 

V pátek 31.3.2023 nás ve škole navštívili dva am-
basadoři z tohoto projektu -  Pavel Brož a Radomír 
Krupa. Pavel Brož je upoutaný na invalidní vozík od 
22 let po skoku do bazénu (již 10 let) a Radomír Kru-
pa od 24 po pádu z 10m výšky (již 30 let). Oba am-
basadoři dětem postupně popovídali svůj příběh, jak 
se nešťastnou náhodou oba dva dostali na invalidní 
vozík, a jaký je život s trvalými následky po úrazu.  
Dětem vysvětlili, jak složitý je život s tělesným posti-
žením – dopravování se po ulici i pobyt v domácím 
prostředí. Oba ambasadoři byli před svým osudným 
zraněním velcí sportovci. Snaží se i na vozíku být ak-
tivní a sportovat, i když jinak, než před úrazem. Na 
závěr dětem i dospělým odpovídali na jejich otázky. 

Snad jsme touto besedou aspoň trochu přispěli 
k tomu, aby nepřibývalo dětí, které v důsledku úrazu žijí 
s celoživotním hendikepem…

Mgr. M. Procházková

Zápis dětí do 1. třídyZápis dětí do 1. třídy
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Z ČINNOSTI SPOLKŮ

Sportovní akademie Kyjov z.s.Sportovní akademie Kyjov z.s.
DĚTI v pohybu, tenis
Druhé tréninkové pololetí běží v plném proudu.  

Tréninkové jednotky jsou rozděleny do 2 skupinek 
a probíhají každé pondělí v tělocvičně obce Krumvíř 
od 16.30 - 17.30hod. 1.sk a 17.30 - 18.30hod. 2.sk.

Na trénincích se věnujeme všeobecné koordinační prů-
pravě, kdy pracujeme s co nejširším spektrem pomůcek 
(koordinační žebříky, bedýnky, kužele, terče, překážky, 
bosu, kruhy, švihadla, lano a různé druhy míčů). Snaží-
me se každou tréninkovou jednotku připravit tak, abychom 
v dětech probudili soutěživost a chtíč se zlepšovat. Učí-
me děti správně proběhnout koordinační žebřík, vyskočit 
na bosu, proběhnout překážkovou dráhu, házet a chytat 
míče, skákat přes švihadlo. Při různých druzích soutěží 
či překážkových drahách se snažíme všechny tréninko-
vé prvky propojit, aby se děti naučili v jednotlivých prvcích 
orientovat a reagovat na ně (běh, skok, hod, vystřídání se 
s kamarádem apod.)

Každá tréninková jednotka má určité zaměření, někdy 
se více věnujeme koordinaci, potom zase více házení 

a chytání míčů, někdy je naplánováno více soutěží, někdy 
do tréninku zařadíme tenisovou průpravu, někdy dětí běží 
překážkovou dráhu na čas atd. Snažíme se, aby tréninky 
byly pestré, měly energii, tempo, nasazení a co nejvíce děti 
bavily.

Ve čtvrtek a  pátek probíhá také tenisová průprava.
Ve čtvrtek  od 16.00 - 17.00hod skupinka mladších 
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a v pátek  od 15.30 -  16.30hod skupinka starších a od 
16.30 -  17.30hod skupinka mladších. Všechny tenisové 
tréninky probíhají na tenisových kurtech v Kyjově na So-
kolovně (naproti Sokolíčku).

Na trénincích tenisu se věnujeme nácviku a zdokona-
lování základních tenisových úderů (tj. forhend, bekhend, 
volej, smeč a podání). Součástí tenisové přípravy je také 
speciální kondiční příprava.

Spolupracujeme se ZŠ Hovorany v rámci TV, jednou za 
měsíc vedeme hodiny tělesné výchovy v 1. a 2. ročníku.  

Moc děkujeme obci Krumvíř za fi nanční podporu spol-
ku DĚTI v pohybu.

Registrace na letní kempy jsou spuštěny, přihlášky na-
leznete na našich webových stránkách.

Veškeré informace naleznete na: www.deti-v-pohybu.
cz, FB – DĚTI v pohybu, Instagram - _deti_v_pohybu_
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SDH KrumvířSDH Krumvíř
V Jednotce dobrovolných hasičů Krumvíř se neustále 

něco děje a za poslední dobu jsme se mohli těšit z ně-
kolika úspěchů a vylepšení. S velkou radostí bychom 
chtěli přivítat tři nové členy, jmenovitě Honzu Kratochví-
la, Davida Komosného a Tomáše Požára, kteří se již 
zapojili do společné práce. Zdá se, že jsou to nadšen-
ci plní energie a zápalu pro hasičskou činnost, a proto 
jsou pro nás velkým přínosem. 

Snažíme se udržovat co nejlepší komunikaci se svý-
mi spoluobčany, a proto jsme založili nový facebook 
Hasiči Krumvíř, kde se můžete dozvědět aktuální in-
formace o našich aktivitách, fotky zásahů apod. Další 
novinkou pro nás bylo zprovoznění nové výjezdové ap-
likace hasicum.cz, která nám pomáhá lépe koordinovat 
naše výjezdy a řešit situace, které vyžadují naši pomoc. 

Stále se snažíme zlepšovat a dělat maximum pro 
naši obec a občany. Proto jsme se také rozhodli reno-
vovat šatny výjezdové jednotky, aby byly pro naše čle-
ny co nejpříjemnější a útulnější. Chceme, aby se naši 
hasiči cítili dobře i v rámci zázemí a měli pocit, že jsou 
v jednotce vítáni. 

Zeptali jsme se také našich nových členů, jak vnímají 
svůj vstup do jednotky. Všichni byli nadšení z přátelské-
ho a srdečného přijetí a cítí se v jednotce dobře. Prošli 
vstupním školením a také školením nositele dýchací 
techniky v Tišnově, což pro ně byla velká zkušenost. 
Mají za sebou již několik zásahů od požární ochrany 
po záchranu lidského života. Těšíme se na společnou 
práci a spolupráci s novými členy. 

Děkujeme všem, kteří nás podporují a pomáhají nám 
být co nejefektivnější. Pokud byste se chtěli dozvědět 
více informací o našich aktivitách, navštivte naši novou 
webovou stránku www.hasicikrumvir.cz, kde najdete 
mnoho užitečných informací o naší jednotce, včetně his-
torie, členů, výstroje a vybavení. Doufáme, že se vám 
líbí naše novinky a budeme se těšit na vaši podporu 
a spolupráci. Každý, kdo má zájem o hasičskou činnost 
a chce se zapojit do společné práce, je u nás vítán. 
Staňte se součástí naší jednotky a pomáhejte s námi 
chránit naši obec a občany.

Tomáš Požár, Ondřej Němeček – Hasiči Krumvíř

KRAJ BEZE STÍNU 10. – 11. 6. 2023KRAJ BEZE STÍNU 10. – 11. 6. 2023
Když jsme se v roce 2019 na „Kraji“ loučili, nikdo 

z nás ani v nejmenším netušil, že si budeme muset na 
další ročník festivalu počkat celé čtyři roky. O to více 
se na letošní ročník těšíme a věříme, že se v sobotu 
10. června a v neděli 11. června budete skvěle bavit 
a užijete si s námi příjemný víkend plný hudby, tance 
a zábavy.

A na co se můžete tento, již 32. ročník Kraje beze 
stínu, těšit?

V sobotním programu nebude tradičně chybět pře-
hlídka a degustace vín místních vinařů, soutěž o nej-
lepšího tanečníka slováckého verbuňku a oblíbená 
beseda u cimbálu. Své 40. výročí založení zde slav-
nostním koncertem oslaví cimbálová muzika Vonica, 
která si ke svému vystoupení pozvala spoustu hudeb-
ních hostů.

Nedělní program zahájí dětské soubory a muziky. 
V průběhu odpoledne pak vystoupí celá řada dospě-
lých folklorních souborů regionu Hanácké Slovácko, 
představí se nám obec Čejkovice a vystoupí cimbá-
lové muziky a soubory z kyjovského Dolňácka. Pokud 
vás zajímá “Jak za starodávna šla paráda“, tak si ur-
čitě nenechte ujít přehlídku tradičních lidových oděvů 
Hanáckého Slovácka od poloviny 19. století do počát-
ku 20. století. Budete mít možnost zhlédnout historické 
rekonstrukce krojů a oděvů ušité podle dochovaných 
materiálů. O závěr festivalu se postará slovenská 
world music skupina Banda slovakia, která prezentuje 

tradiční slovenskou lidovou tvorbu v moderním zpra-
cování.

Po celou dobu festivalu je pro návštěvníky připravený 
bohatý doprovodný program. Co se týče občerstvení, na 
své si určitě přijdou nejen milovníci dobrého vína, ale 
svůj stánek zde také otevře Kyjovský pivovar s několika 
“speciály”, a dobrý kafe vám připraví sympatická parta 
z pojízdné kavárny. V neděli pak bude pro děti, a nejen 
pro ty, k dispozici pestrá nabídka bio sirupů a čajů z ma-
lebného krámku Život v roubence. K jídlu si pak můžete 
vybrat z pestré nabídky klasických masových specialit, 
či tradičních slovenských sýrů. Pokud máte raději slad-
ké, určitě nesmíte v neděli minout stánek z cukrářství 
Zvoničová, kde to bude vonět čerstvými regionálními 
dobrotami. 

I letos máme na neděli připraven jarmark lidových 
řemesel. Za všechny vystavovatele zmíníme autorské 
výrobky z Ateliéru Graff e a ručně tvořené skleněné šper-
ky a fi gurky paní Hořčičkové, která nám předvede i je-
jich výrobu. Ženy jistě potěší pestrá nabídka bižuterie 
s folklorními motivy a nabídka klobouků. Pro děti bude 
opět k dispozici dílnička s korálky a nově bude otevře-
na i keramická dílna, kde bude možné si vytvořit nebo 
zakoupit ručně vyráběnou keramiku z Atelieru u Hanky. 

Tak, jako v minulém ročníku, se vám o pohodlí po-
stará naše půjčovna dek, doplněná o pohodlná lehát-
ka, a o své dojmy z festivalu se můžete podělit v novém 
folklorním fotokoutku.
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A věřte, že toto je jen stručný výčet toho, na co se 
můžete v červnu těšit! 

Na závěr přidáme ještě pár praktických informací. 
V celém areálu je možné platit pouze v hotovosti, včetně 
vstupného. Dle předchozích zkušeností doporučujeme 
mít s sebou repelent proti komárům a klíšťatům a urči-
tě nezapomeňte na pokrývku hlavy. Novinkou letošního 
ročníku, kterou jistě ocení rodiče mladších dětí, je vstup 
do 10 let zdarma.

Všechny aktuální informace o programu a novinkách 
najdete na našich webových stránkách www.krajbezes-
tinu.cz a facebookové stránce festivalu.

Přijměte tedy naše pozvání a sejdeme se 10. a 11. 
června v Národopisném areálu v Krumvíři. Těšíme se 
na vás!

Za organizační radu KBS
Martina Poláková

DFS PantličkaDFS Pantlička
Nový kalendářní rok jsme přivítali trošku hekticky. Vá-

noční koledování, které mělo proběhnout na konci pro-
since, jsme z důvodu velké nemocnosti u dětí i cimbá-
lové muziky museli přesunout na první polovinu ledna. 
I přesto, že jsme s dětmi „koledovali“ až na Tři krále, tak 
se všem vystoupení líbilo a my jsme si mohli aspoň ještě 
na malou chvilku ducha Vánoc přivolat a hezky tu kou-
zelnou dobu zakončit. Děkujeme i Tomášovi Vostřákovi, 
který souhlasil s přesunem Tříkrálové sbírky, které jsme 
se tak mohli 14. ledna v hojném počtu zúčastnit a vybrat 
přes 50.000,- korun.

Na zkouškách jsme se pustili do nacvičování Slovácké 
besedy a v mezičase jsme si stihli připravit i krátké vystou-
pení na dětský krojovaný ples do Archlebova, kam nás 
místní folklorní soubor Archlebjánek pozval. Spolu s námi 
zde vystupovalo dalších šest souborů, tak o folklorní zá-
bavu, kamarády a nové známé nebyla nouze. 

Ani o velikonočních svátcích jsme nelenili. Na Zelený 
čtvrtek jsme pro děti spolu s Hankou Honzírkovou při-
pravili velikonoční dílničku, kde si spolu s rodiči mohly 
vytvořit krásné velikonoční dekorace. Děkujeme míst-
ním vinařům za poskytnutí prostor Vinařského domu. 
Na Velký pátek nám sice počasí moc nepřálo, ale i tak 
jsme společně vyrazili do ulic Krumvíře, abychom s hr-
kači, klapači a trakaři připomněli všem občanům, že 

zvony odletěly do Říma. Děkujeme všem, kteří nám za-
mávali z okna nebo nás něčím obdarovali či občerstvili. 
Děti z toho měly velkou radost. 

Po Velikonocích nás čekala hromada práce, protože 
hned v neděli 16. dubna se konalo Dětské krojované 
odpoledne, na které se děti těšily už od Vánoc. Příprava 
byla náročná, ale počet návštěvníků, a hlavně těch kro-
jovaných, nás zahřál u srdce. Pozvali jsme si na oplát-
ku naše kamarády z Archlebova a také ze Šardic a oba 
soubory se prezentovaly krátkým vystoupením. Naše 
děti zatančily Slováckou besedu a nebály se jít před ka-
pelu zazpívat si i vrtěnou. Celé odpoledne nám hrála 
dechová hudba Šardičanka, díky které jsme si zatančili 
i sólo jako na opravdovém plese. Všichni netrpělivě oče-
kávali losování a vydávání tomboly, která byla opravdu 
bohatá. I touto cestou ještě jednou děkujeme sponzo-
rům za krásné dary! Samozřejmě děkujeme i všem, kte-
ří se jakkoliv podíleli na přípravě této akce. Snad se nám 
ji podaří zase za rok zopakovat.

Jak jsme již psali v minulém čísle, tento rok máme 
opravdu nabitý, a tak už v tuto dobu nacvičujeme 
pásmo na náš festival Kraj beze stínu, který se koná
10. - 11.června. Tak se přijďte podívat! 

Kateřina Valihrachová
Božena Svobodová

Spolek pro muzeumSpolek pro muzeum
Členky Spolku vstoupily do roku 

2023 v pilné práci. 
V průběhu prvních měsíců 

uspořádaly čtyři rukodělné dílny. 
Zájemce naučily plést náramky, 
vytvořit si broži z organzy, vrátily 
se i k oblíbenému drátkování a na-
konec vyráběly s dětmi a jejich ro-
diči i prarodiči velikonoční zajíce 
a beránky.

Zajíci zdobili muzeum v průbě-
hu celých Velikonoc a teď, když 
už dosloužili jako ozdoba, staly se 
palivovým dřevem.

V muzeu probíhají stále drob-
né stavební práce. Vybudovaly se 
nové chodníky, připravuje se dře-
vo na zimní sezonu a také přijdou 
na řadu zárubně a podlaha zniče-
né dřevomorkou.

Zahrada i předzahrádka oceňu-
je jim věnovanou péči.

Díky výtěžku z dílniček a z prodeje 
kraslic jsme zakoupili potřebnou pilu.

Každá vaše účast na našich díl-
nách nás v mnoha směrech pod-
poruje. Nejenom, že máme radost 
z účasti, ale také drobnými zisky po-

malu spoříme na kamna a především 
nový komín, abychom mohly levněji 
a intenzivněji vytápět prostory pro 
workshopy, kterým se chceme přede-
vším v zimních měsících intenzivně 
věnovat. Kdo pravidelně chodí tak ví, 
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SK KrumvířSK Krumvíř
Pro fotbalový klub bude rok 2023 tím, ve kterém se 

přehoupne přes stoleté výročí, které společně oslavíme 
17. června. Součástí bohatého doprovodného programu 
budou zápasy všech současných týmů klubu, stejně tak 
utkání bývalých hráčů s nestárnoucími elitními legendami 
Zbrojovky a dalších osobností. Programem bude prová-
zet oblíbený šoumen Petr Švancara. Celá událost bude 
zakončena hudebním festivalem v areálu na hřišti, kde se 
vám postupně představí kapely Red Hot Chilli Peppers 
Revival, hlavní hvězdy programu INEKAFE a oblíbená 
skupina Kožuch. K vidění bude kromě zápasů a koncertů 
také výstava historických dresů, pohárů a fotografi í.

To vše bude ale v červnu, takže zpátky do aktuálního 
dění. Celý rok jsme úspěšně odstartovali v Boleradickém 
divadle na tradičním vyhlášení fotbalisty roku 2022. Zde 
dostali ocenění Lukáš Kobylka v kategorii Fotbalista roku 
za dospělou kategorii, Radim Němeček za tu dorostenec-
kou a Jaroslav Hrabec, který byl odměněn  za práci pro 
klub ve funkcionářském prostředí. Velkou radost nám dělá 
také Darius Balaci, který je pravidelně vybírán do okresní-
ho výběru hráčů ve své věkové kategorii.

Jenže než se prosadíte v nějaké anketě, musíte tvrdě 
pracovat. A zimní příprava bývá ve fotbalovém prostředí 
tou nejnáročnější částí sezony.  Vrcholem té naší bylo 
společné soustředění všech týmů SK Krumvíř v Bělé pod 
Pradědem, tedy od těch nejmenších až po „A“ tým. Tato 
zajímavá myšlenka vedla k propojení všech hráčů, ze kte-
rého si všichni přivezli krásné vzpomínky. Součástí tohoto 
soustředění byla i přípravná utkání. Bohužel „A“ tým z dů-
vodu sněhové kalamity zápas s vedoucím týmem Kraj-
ského přeboru Olomouckého kraje FK Jeseník neodehrál, 
zato žáci se na umělé trávě s Jesenickou mládeží utkali. 
Starší těsně prohráli, mladší naopak slavili vítězství. Oba 
zápasy byly velmi kvalitní, a tak to bylo příjemné zpestření 
mezi fyzicky náročnými tréninky. Relax si všichni užívali po 
svém, ať už v termálních lázních, na sjezdovkách či běž-
kařských tratích. Celkově velice povedená akce, vše za 
velmi významné fi nanční podpory klubu, respektive obce.

Před zahájením jarní části mladší žáci fi nišovali v zimní 
lize, ve které nakonec skončili na pěkném čtvrtém místě 
z dvanácti týmů. Kromě toho se zúčastnili turnaje v Pavlo-
vicích, kde skončili třetí. Dorost absolvoval solidně obsa-
zený zimní turnaj ve své kategorii a skončil sedmý z dva-
nácti týmů. Starší žáci i „A“ tým rovněž odehrál několik 
přípravných utkání a tak se dá říct, že celkově jsme na 
jarní část připraveni ve všech soutěžích a uvidíme, jaká 
umístnění z toho nakonec budou. „A“ tým by chtěl zabo-
jovat o umístění v první pětce a vyhlíží úspěch v poháru,  
dorost pokukuje po místě třetím. Nejsložitější pozici mají 

že cena není neúměrná, bonusem bývá 
čaj, káva a nějaká doma upečená slad-
kost.

V současné době se intenzivně při-
pravujeme na Kraj beze stínu, kdy bu-
deme mít otevřeno. V průběhu letních 
prázdnin opět připravujeme rukodělné 
dílničky a podle postupu prací snad 
i něco více.  

Děkujeme všem, kteří nás podporují.
Věra Colledani
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trenéři starších žáků, kteří se budou snažit vyhoupnout ze 
dna tabulky a zachránit pro náš oddíl krajské soutěže v žá-
kovských kategoriích. U mladších žáků se můžeme pohy-
bovat někde kolem desáté příčky. „B“ tým ve sdruženém 
týmu v Boleradicích má rovněž složitou situaci a záchrana 
této soutěže se zdá být hodně vzdálená, ale uvidíme. 

Kromě fotbalových zápasů a kulturních akcí se snažíme 
věnovat pozornost i našemu hřišti, které dostává množ-
stvím kolíků z kopaček řádně zabrat. Proto mu chceme 
na konci června opět dopřát důkladnou regeneraci díky 
provzdušnění a zapískování renomovanou fi rmou. Věří-
me, že na něj bude stejně hezký pohled jako na hru na-
šich fotbalistů. Chtěli bychom poděkovat všem fanouškům 
a sponzorům za podporu našemu klubu nejen při fotbalo-
vých utkáních.

Michal Škrabko
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ČZS - sdružení vinařů Krumvíř ČZS - sdružení vinařů Krumvíř 
Letošní rok se nezahajoval Zahrádkářským plesem 

jako dřívější léta, účast placených návštěvníků nesta-
čila pokrýt náklady na pořádání akce. Snad se o to 
pokusíme příští rok, ale v současné době je pořádání 
takové akce na zváženou.

Činnost jsme tedy zahájili  v lednu Výroční člen-
skou schůzí, kde se zhodnotila činnost  za loňský rok 
a naplánovala činnost na r.2023. Pravidelně jsme se 
scházeli na schůzích výboru a věnovali se přípravě na 
Josefský košt.

18. března jsme pořádali Josefský košt, na němž 
mohli hosté ochutnat 583 vzorků vín (z toho bylo 370 
bílých, 164 červených a 49 rosé).

K tomu byla v nabídce ochutnávka 62 prezentačních 
vzorků z vinařských fi rem z naší oblasti.

Týden před výstavou se sešlo 59 degustátorů a pod 
vedením subkomise , kterou tvořil Martin Valihrach 
a AntonínValihrach ml. Byli vybráni tito šampioni vý-
stavy vín 2023:

Cenu starosty za kolekci vín krumvířského vinaře 
obdržel:
Josef Kolouch ml. RR,RB,Cha pr.hodnocení: 19,03

Návštěvníky vedle kvalitních vín potěšilo vystoupe-
ní cimbálové muziky Kapric, k příjemné atmosféře při-
spěla i výzdoba vytvořená Pavlou Novákovou.

Velké poděkování patří všem, kteří se podíleli na 
organizování, přípravě, pořádání i úklidu po bodování 
a samotné výstavy.

Finančním příspěvkem jsme podpořili dětský maš-
karní ples.

Naši členové i přes nepříznivé počasí zapálili oheň 
jako jeden z článků celostátní akce Keltský telegraf. 

Svými víny přispíváme na okolní výstavy, Josef 
Kolouch ml. zvítězil s odrůdou Ryzling vlašský 2022 
v Násedlovicích.

29.dubna probíhala v Krumvíři akce Otevřené skle-
py, kde jsme vítali návštěvníky ve Vinařském domě 
a večer se zde uskutečnilo posezení s cimbálovou mu-
zikou Vojara.

Začátkem května končí období výstav, teď nás čeká 
práce ve vinicích, snad je nepoškodí „tři ledoví muži“ 
a nepostihnou nás škody, jaké jarní mrazy napáchaly 
na meruňkách a broskvoních.

Květen patří tradiční jarní etapě lázeňského pobytu 
v Mošoni, na červen plánujeme dvoudenní poznávací 
zájezd do Jižních Čech.

Krumvíř čekají na počátku léta významné akce jako 
Kraj beze stínu, 100 let Fotbalu a Vinařský běh. Při 
všech těchto událostech nebudeme chybět buď jako 
spolupořadatelé nebo účastníci.

za vinaře Karel Rozsypal a Lubomír Lexa

Tramín červený VH. 2022 Lukáš Hlinecký Čejkovice

Tramín červený 2021 Vinařství
Procházkovi Němčičky

Dornfelder 2022 Vinařství
Leoš Urbánek Čejkovice

Svatovavřinecké 2019 Miloš Ostřížek Krumvíř

Rosé Cabernet
Moravia 2022 Jaroslav Kopecký Perná

ProKrumvířProKrumvíř
Jarní úklid Krumvíře
Spolek proKRUMVÍŘ se opět připojil k celorepubli-

kové akci s názvem „Ukliďme Česko“ a zorganizoval 
lokální úklid okolí Krumvíře. Podobně jako v před-
chozích letech byl záměr akce se zaměřit na černé 
skládky a na úklid vyhozených odpadků kolem hlavní 
silnice.

Přestože sobotní počasí nebylo na úklid ideální, na 
sraz dorazilo na 25 dětí a dospělých, včetně motori-
zované jednotky, s odhodláním uklidit Krumvíř. Bo-
hužel byly opět objeveny černé skládky a další nej-
různější absurdity, které rozhodně do přírody nepatří.

Rádi bychom touto cestou poděkovali všem dobro-
volníkům, kteří i přes nepřízeň počasí odvedli velký 
kus práce a velkou měrou přispěli ke zkrášlení Krum-
víře.

Otevřené sklepy
Pár týdnů zpátky se uskutečnil druhý ročník ote-

vřených sklepů, na kterých otevřelo své brány a na-
bídlo k ochutnání své víno na 16 vinařů a vinařství. To 
že v Krumvíři jsou skvělá vína a jejich ochutnání láká 
i lidi z daleka, potvrdila účast skoro 300 návštěvníků 
i přes nepříznivé počasí. Pro vytrvalé a zážitku chtivé 

byla navečer nachystána beseda u cimbálu s CM Vo-
jara. Věříme, že příští rok, touto dobou, bude skvělé 
počasí a krumvířští vinaři budou moci odprezentovat 
svá vína ještě více lidem.

Plánované kulturní akce spolku
WineRun – Krumvířský vinařský běh
Tentokrát čtvrtou sobotu v červnu – 24.6.2023, se 

uskuteční již devátý ročník Krumvířského vinařského 
běhu – den plný běhu, vína a dobré nálady. Pro běž-
ce bude připravena další pamětní medaile do sbírky 
z dílny Keramiky Krumvíř a vítěz bude tradičně vyva-
žován krumvířským vínem. Opět se můžete těšit na 
otevřené sklepy a večerní zábavu. Tentokrát zahraje 
k tanci a poslechu kapela DJ Boris.

Podobně jako v předchozích letech krumvířského 
vinařského běhu bude výtěžek věnován na dobrou 
věc, tentokrát malé Elišce, která trpí nevyléčitelnou 
genetickou nemocí Mukopolysacharidoza. Více infor-
mací a harmonogram akce naleznete na www.wine-
run.cz

Všichni jste srdečně zváni.
Letní kino 18. a 19. 8. 2023

proKrumvíř
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… prvňáčky naší základní školy. … prvňáčky naší základní školy. 
Protože nás zajímalo, jak se jim ve škole líbí, rozhodli jsme 

se je za pomoci paní učitelky Mgr. Dany Gratcové trochu vy-
zpovídat. To, jestli se jim líbí víc ve škole, nebo ve školce, co 
nejzajímavějšího se už ve škole naučili, co je nejvíc baví a 

čím by chtěli být, se můžete dočíst v následujících odpově-
dích některých žáků. Poslední otázka se týkala Krumvíře, 
konkrétně co se jim tu nejvíce líbí. A tady si s dovolením vy-
půjčíme jednu z odpovědí – že je prostě krásný 

5 OTÁZEK PRO…
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ZAJÍMAVOSTI
Droždí jako...Droždí jako...

V minulém vydání zpravodaje jsme 
vám přinesli tipy, jak vyřešit zdravotní 
neduhy pomocí medu. V tomto čísle 
se  pro změnu dozvíte, že droždí ne-
musíte využít pouze při pečení, ale že 
je univerzální surovina, která pomáhá 
rostlinám, vlasům, pleti a zdraví. Je 
totiž zdrojem celé řady vitamínů, ži-
vin, aminokyselin a minerálních látek.

… pomocník při pečení
Bez droždí se neobejde žádné 

kynuté pečivo.  Kvasinky za určitých 
podmínek dokážou přeměňovat při-
rozené cukry v mouce na alkohol 
a oxid uhličitý. A právě ten těsto zve-
dá a kypří.

… pomocník při hubnutí
Droždí obsahuje vyšší množství 

fosforu, železa, zinku, hořčíku, draslí-
ku, selenu a chromu. Právě tyto prvky 
pomáhají udržet stálou hladinu glukó-
zy v krvi a tím i s krotit naši chuť na 
sladké. 

...pomocník při nespavosti
Droždí obsahuje velké množství 

vitaminů ze skupiny B, zejména B1 
(thiamin), B2 (ribofl avin) a B3 (nia-
cin). A právě proto je skvělým pomoc-
níkem v boji s depresemi, nervozitou 
a špatnou náladou.

Před spaním si tedy připravte 
nápoj, který vám pomůže regenero-
vat vaše tělo a posílit imunitu. Stačí 
droždí rozpustit v mléce a vypít.

… pomocník při péči o pleť
Pokud vás trápí akné či máte jiné 

problémy se svou pletí, připravte si 
pleťovou masku z droždí. Vitamíny 
v něm obsažené zmenší póry, zvlh-
čí pleť a zvýší přísun kyslíku do bu-
něk a tkání.

Masku připravte rozmačkáním 
20g  čerstvého droždí ve dvou lži-
cích vlažného mléka. Naneste na 
pleť a nechte 15 minut působit, poté 
opláchněte vodou.

… pomocník při péči o vlasy
Drožďové zábaly a masky pro-

spívají i vlasům. Snižují vypadávání 
vlasů, vyživují vlasové folikuly, sti-
mulují růst, a navíc dodávají lesk. 
Při přípravě masky na vlasy roz-
drobte 2 lžíce droždí do trochy vlaž-
ného mléka, počkejte než se začne 
tvořit kašička. Pak všechno naneste 
na vlasy, zabalte do potravinové fó-
lie, pak do ručníku a nechejte účin-
kovat asi hodinu. Poté vlasy oplách-
něte. Masku můžete také vylepšit 
přidáním medu nebo jogurtu.

… pomocník při trávicích potí-
žích

Droždí prospívá i trávení. Kvas-
nice pomáhají při nechutenství, 
přispívají ke správné činnosti střev 
a pomáhají při zácpě. Zařaďte proto 
do jídelníčku třeba drožďovou po-
mazánku nebo polévku.

Drožďovou pomazánku připravte 
například tak, že na rozpuštěném 
másle nechejte zesklovatět jemně 
nakrájenou menší cibuli. Přidejte 
rozdrobené droždí, a až se rozpustí, 
přimíchejte dvě vejce, osolte, ope-
přete, pro zjemnění můžete přidat 
lžíci másla.

… pomocník pro zahrádkáře
Pokud doma najdete prošlé drož-

dí, nemusíte jej hned vyhazovat. 
Stačí kostku droždí rozpustit v jed-
nom litru teplé vody. Poté nechte 
pár dní kvasit, smíchejte se čtyřmi 
litry vody a použijte jako zálivku 
pro rostliny. Droždí působí jako sti-
mulant růstu rostlin, ty budou také 
zdravější a odolnější.

(red)
Zdroj: Droždí známé i neznámé: 
dokáže kynout těsto i léčit | iRe-

ceptář.cz (ireceptar.cz)

Krumvířský skot na národní výstavěKrumvířský skot na národní výstavě
Národní výstava hospodářských zvířat se konala ve 

dnech 22. – 26. dubna letošního roku společně s veletr-
hem ANIMAL TECH a Národní výstavou myslivosti na br-
něnském výstavišti.

Národní výstava v Brně je největší přehlídkou živočiš-
né produkce v České republice. Přes 1000 kusů zvířat – 
skotu, ovcí, koz, prasat a koní je předvedeno v národních 
šampionátech, přehlídkách a hodnoceních za účasti čes-
kých i mezinárodních porotců. Představilo se 236 vystavo-
vatelů nejen z České republiky. Branami výstaviště prošlo 
téměř 50 000 návštěvníků.

Přestože je veletrh ANIMAL TECH určen především pro 
odborníky, tak i laická veřejnost, zvláště pak ti nejmenší si 
našli to své. Vystavovatelé zde prezentovali velké množ-
ství zemědělské, dopravní i manipulační techniky. 

V letošním roce se oslavuje 100 let Českomoravské my-
slivecké jednoty, a tak ani myslivci neponechali nic náho-
dě. Plně využily prostory svého pavilonu i venkovní plochy. 
Návštěvníci mohli shlédnout nejen zbraně, optiku, střelivo, 
oblečení a další potřeby pro myslivce, ale i unikátní české 
a slovenské trofeje, mistrovství Evropy ve vábení jelenů či 
soutěže v timbersportu.

Na výstavě hospodářských zvířat představili čeští cho-
vatelé především masný a dojný skot. V rámci doprovod-
ného programu proběhly národní šampionáty plemen 
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masného skotu, z dojených plemen se v šampionátech 
předvedla plemena jersey, brown swiss, holštýnský skot 
a český strakatý skot.

Jedním z chovatelů, kteří se zúčastnili šampionátu ple-
mene masný simental byl František Valihrach. Dvě jalovi-
ce „Helen z Krumvíře“ a „Harmonie z Krumvíře“ z rodinné 

farmy Valihrachových dokonce uspěly ve velké konkuren-
ci 17 jalovic a dostaly se mezi nejlepších 8!! Gratulujeme 
a přejeme mnoho dalších úspěchů nejen v chovatelství. 

(red)
Zdroj: https://www.bvv.cz/narodni-vystava-hospodar-

skych-zvirat-brno/

VÍTE, ŽE..

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

…Krumvíř již delší dobu používá tzv. Mobilní Roz-
hlas? Pomocí stažené aplikace ve Vašem mobilním 
telefonu budete dostávat informace o aktuálním dění 
pomocí různých informačních kanálů. Zaregistrujte 
se, vyplňte Vaše tel. číslo a e-mail. Následně budete 
ZDARMA dostávat:

- SMS zprávy,
- hlasové zprávy,
- e-maily, 
- zprávy do aplikace.

o důležitých aktualitách – upozornění na odstávky 
energií, čištění ulic, pozvánky na kulturní události a mno-
ho dalšího. Stáčí stáhnout aplikaci Mobilní Rozhlas, vy-
plnit místo bydliště a zadat telefonní číslo. 

…v průchodu pod OÚ nově najdete knihobudku? Jed-
ná se o komunitní knihovnu, kam můžete přinést své 
přečtené knihy a půjčit si jiné. Ve spodní části je také 
"swap" polička pro další věci, které byste rádi "swapli" 
(darovali dál, vyměnili).

JUBILANTI
za období od 1.12.2022 do 30.4.2023
Hladký František  93let
Sladká Jarmila  85let
Válková Anežka  82let
Šefčíková Valeria  89let
Komorášová Milada  83let
Jestřebecký Josef  85let
Luskačová Růžena  87let
Luskač Ladislav  88let
Sladký Zdeněk  87let
Slavík František  81let
Sklenářová Milada  82let
Pilařová Eva   84let
Buryšek Karel   81let
Škrhová Vlasta  90let
Šebestová Blanka  83let
Libicher Jaroslav  81let
Burýšek František  80let
Líznarová Věra  80let
Demela Václav  80let

Hrnčiřík Karel   80let
Klímová Jarmila  82let
Burýšková Ludmila  81let
Charvát Jindřich  84let
Šebesta Jaroslav  80let

PŘIHLÁŠENÍ
za období od 1.12.2022 do 31.3.2023
Kolena Lukáš č. p. 264
Miklíková Klára č. p. 211
Bařina Matyáš č. p. 439
Bařina Tobiáš č. p. 439
Vinský Tomáš č. p. 28
Kurdiovská Jana č. p. 502

ODHLÁŠENÍ
za období od 1.12.2022 do 31.3.2023
Hrančík Marek  č. p. 184
Šefčíková Petra č. p. 348
Petlák Tomáš č. p. 348
Dvořák Patrik č. p. 352

Hrnčiřík Miroslav č. p. 184
Pilátová Lucie č. p. 44
Stehlíková Sarah č. p. 44
Grůza Vilém č. p. 347

NAROZENÍ
za období od 1.12.2022 do 31.3.2023
Miklíková Klára č. p. 211
Bařina Matyáš  č. p. 439
Bařina Tobiáš   č. p. 439

ÚMRTÍ
za období od 1.12.2022 do 31.3.2023
Kohoutová Milada č. p. 111
Páleník Jozef č. p. 171
Kučera Jiří č. p. 13
Navrátil Petr č. p. 318
Drápalová Maria č. p. 131
Koníček Lubomír č. p. 254
Kocourek Jaroslav č. p. 207
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KALENDÁŘ AKCÍ
10.6.-11.6.  Kraj beze stínu
17.6.  100. výročí fotbalu
24.6.  Winerun
22.7.  Beseda u cimbálu s CM Primáš na vinařském domě
18.-19.8.  Letní kino na stadionu
25.-28.8.  Bartolomějské hody
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Velikonoční klapáníVelikonoční klapání



Krumvířský zpravodaj 1/2023strana  34

Dětské krojované odpoledne s PantličkouDětské krojované odpoledne s Pantličkou



Krumvířský zpravodaj1/2023 strana  35

Pálení čarodějnic
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